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Lijepe vijesti stigle su ne-
davno povjereniku za crkve-
nu glazbu Vara�ždinske bi-
skupije, profesoru i magistru 
crkvene glazbe i kompozicije 
An elku Igrecu, kojeg mnogi 
Vara�ždinci znaju upravo po 
Katedralnom zboru �“Cho-
rus angelicus�”, koji amater-
ski izvodi gotovo profesio-
nalni repertoar, uklju uju-
i i Mozartov �“Requiem�” te 

Bachov �“Magnificat�”. Vije-
sti se odnose na ak neko-
liko nominacija u nekoliko 
kategorija za presti�žnu hr-
vatsku diskografsku nagra-
du �“Porin�”, �što je nakon od-
li nih glazbenih kritika koje 
je zbor u posljednje vrijeme 
zaslu�žio svojim nastupima i 
izdanim albumima, jo�š jed-
no veliko priznanje.

Prof. Igrec ispri ao nam je 
kako je bilo studirati u Be u 
s be kim dje acima i ime se 
zapravo bavi u Vara�ždinskoj 
biskupiji, te je predstavio i 
sam zbor, koji mu je, jedna-
ko kao i svim njegovim la-
novima, izvor velikoga zado-
voljstva.

Satima u redu za 
Wagnerovu operu 
- Nakon �školovanja u 

Be u, gdje ste zavr�šili studij 
crkvene glazbe i kompozici-
je, sada ste ve  vi�še od deset 
godina povjerenik za crkve-
nu glazbu Vara�ždinske bi-
skupije. Recite nam �štogod 
o svojoj glazbenoj naobraz-
bi i aspiracijama.

- U Be u sam proveo eti-
ri godine, �što je bilo prekrat-
ko za dva studija i magisteri-
je, ali je bilo nabijeno voljom, 
znati�željom, odu�ševljenjima i 
marljivim radom. Naglo su se 
otvarali novi nepoznati svjeto-
vi. Studirao sam zajedno s biv-
�šim be kim dje acima, koji su 
ve  dotad otpjevali bezbroj 
skladbi velikih majstora na 
svjetskim pozornicama. Isto 
tako, ondje su bili studenti s 
razli itih strana svijeta, koji su 
u Be  do�šli zbog njegove viso-
ke glazbene reputacije. Bilo je 
to vrijeme vi�šesatnog stajanja 
u redovima, kako bi se dobi-
la jo�š pokoja staja a karta za 
primjerice vi�šesatnu Wagne-
rovu operu.

- Koje su va�še funkcije 
kao glazbenog povjerenika?

- U Vara�ždinu se prven-
stveno brinem za glazbu u 
katedrali te poma�žem glazbe-
nicima po �župama u biskupi-
ji. U tom smislu organiziram 
susrete zborova, orgulja�ške 
te ajeve, brinem se za nasta-
janje novih notnih i zvu nih 
materijala i sli no. Vi�še o sve-
mu mo�že se doznati na inter-
netskoj stranici biskupijskog 
Ureda za crkvenu glazbu koji 
vodim: glazba.biskupija-va-
razdinska.hr.

- Poznato je da ste osni-
va  i voditelj �“Chorus an-
gelicusa�”, vrlo uspje�šnog 
zbora vara�ždinske katedra-
le. Kako ste uspjeli oformi-
ti amaterski zbor koji danas 
izvodi gotovo profesionalni 
repertoar i kako je raditi s 
amaterima?

Profesoru An elku Igrecu, povjereniku za crkvenu glazbu 
Vara�ždinske biskupije i voditelju zbora �“Chorus angelicus�”, 
stigle prve nominacije za Porina

Chorus angelicus �– 
izvor zadovoljstva

kao sljede eg velikog projek-
ta, kao i pro�šlogodi�šnje gosto-
vanje zbora u Izraelu.

- Desetu obljetnicu posto-
janja zbora obilje�žili ste izda-
vanjem etiriju CD-a, ve im 
dijelom s va�šim skladbama. 
Predstavite ih ukratko.

- Izdali smo �“Bo�ži  u va-
ra�ždinskoj katedrali�”, splet 
bo�ži nih pjesama u dijalogu s 
orguljskim improvizacijama. 
Zajedno s katedralnim orke-
strom sudjelovali smo u do-
vr�šavanju mojeg autorskog 
CD-a �“Kyrie�”. 

Mecene Vara�ždinskih ba-
roknih ve eri ovjekovje ili su 
live snimku Mozartova �“Requ-
iema�”, a iz tiska upravo izlazi 
i dvostruki CD s liturgijskim 
psalmima, jedan uradak kojim 
se osobito ponosimo, jer misli-
mo da e mnogi, slu�šaju i tih 
36 psalama, do�živjeti i smiraj 
i priliku za molitvu.

Strastveni orgulja�š
- Me u glazbenom kriti-

kom jako je dobro odjeknuo i 
va�š nedavni uskrsni koncert. 
Kako to komentirate?

- Da. Na hebrejskom smo 
izvodili Bernsteinove �“Chi-
chesterske psalme�”. Bile su 
tu i udaraljke, harfa i orgulje. 
Djelo je vrlo �živo i neobi no. 
Pjevali smo i predivan �“Agnus 
Dei�” Samuela Barbera. Tim 
dvjema skladbama misli su 
nam oti�šle prema ameri kom 
kontinentu, a posebno prema 
stradalima na Haitiju, te je i ci-
jeli humanitarni koncert u Va-
ra�ždinu, a dan poslije i u a-
kovcu, bio posve en njima, 
kao i na�šim ljudima na poplav-
ljenim podru jima u Lici. Na 
koncertu smo imali i truba e 
te tromboniste. Izvodili smo 
i Manfredinijev �“Koncert za 
dvije trublje�” te moje obrade 
uskrsnih pjesama. Tako er, 
bilo je prilike i za zajedni ki 
pjev svih okupljenih na kra-
ju koncerta.

- Dobitnik ste nekoliko 
nacionalnih nagrada za skla-
dateljsku djelatnost i za in-
terpretaciju na orguljama.

- Tu i tamo zna se dogoditi 
i poneka nagrada: Vjesnikovu 
nagradu �“�Štolcer Slavenski�” 
dobio sam za oratorij �“Pashal-
ne slike�”, a Muraja za interpre-
taciju na jednom orgulja�škom 
koncertu na Baroknima.

- I napokon, posljednja 
vijest pristigla je iz estradnih 
krugova. Novoizdani CD-i 
nominirani su u nekoliko 
kategorija za hrvatsku dis-
kografsku nagradu �“Porin�”.

- Da. Bo�ži ni CD no-
miniran je u kategoriji na-
jboljeg bo�ži nog albuma, a 
�“Kyrie�” kao najbolji autor-
ski i najbolji album duhovne 
glazbe. Jo�š je nominiran i 
moj �“Capriccio Garestinen-
sis�” u izvedbi Vara�ždinskog 
komornog orkestra s albuma 
�„Vara�ždinska razglednica�“ 
udruge Aulos i neumornog 
Vladimira Gotala u dvije kat-
egorije: kao najbolja klasi na 
skladba i najbolja izvedba 
klasi ne skladbe. Sve nas je to 
jako obradovalo.

 M. Detoni

- �“Chorus angelicus�” izvor 
je velikog zadovoljstva kako 
meni, tako i lanovima. Sret-
ni smo �što smo se na�šli. U nje-
mu su trenuta no pjeva i koji 
i �žele i mogu, kako glasovno, 
tako i terminski, pa se polako 
redaju ostvarenja koja odu�šev-
ljavaju i vode daljnjim projek-
tima. Taj uspjeh mogu zahvali-
ti i samom podneblju u kojem 
se uvijek vrsno pjevalo i muzi-
ciralo te sam tako na neki na-
in nastavio stopama asnih 

prethodnika.

Svi pjeva i - notalisti
- Kada je zbor osnovan i 

koliko lanova ima danas? 
- Po eli smo kao zbor mla-

dih vara�ždinske katedrale, da-
vali oglase na vara�ždinskim fa-
kultetima i srednjim �školama. 
Velik se pomak dogodio kad je 
svaka dionica dobila vrstog 
vo u, pa smo se mogli odva�ži-
ti na vi�šeglasje. Danas su pje-
va i redom notalisti, �što nam 
je va�žno zbog zahtjevnosti par-
titura koje izvodimo. Rije  je 
o komornom zboru, a ima nas 
do 40. Otvoreni smo i za nove 
lanove, posebno one koji ve  

imaju iskustva s pjevanjem u 
zborovima.

- Prisjetite se svojih naj-
va�žnijih i najzapa�ženijih na-
stupa, me u kojima je sva-
kako �“Magnificat�” C. Ph. E. 
Bacha, izvo en na otvorenju 
Vara�ždinskih baroknih ve e-
ri prije dvije godine, te Mo-
zartov �“Requiem�”.

- �“Amen�” u Bachovu �“Ma-
gnificatu�” dulji je od svih osta-
lih zborskih dijelova, a virtu-
ozno�š u spada u vrlo zahtjev-
ne zapise. Dobrano smo se na-
smijali kad smo na prvoj pro-
bi shvatili da mu nema i nema 
kraja. Probe za takve velike 
stvari i prigode donose sa so-
bom i posebnu energiju. Zbi-
jamo redove, �“grizemo�” kaj-
de, a to je i prilika zborovo-

i da slobodno ja e �“pri�šara-
fi�” na probama. Tu su, narav-
no, i brige i odgovornost ho e 
li sve uspjeti, ali i veliko za-
dovoljstvo nakon ostvarenog. 
Otvaranje Baroknih prije dvi-
je godine pratilo je mnogo po-
hvalnih misli sa svih strana, 
kao i pozitivnih lanaka glaz-
benih kriti ara. U tom je pro-
jektu prepoznat i jedan od ci-
ljeva samog festivala -  da se 
afirmiraju i vlastite glazbe-
ne snage u gradu. Odjek tog 
otvaranja svakako je bio i iz-
bor Mozartova �“Requiema�” 

Prof. An elko Igrec


